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OBVESTILA ČZS ZDRAVJE ČEBEL
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Še enkrat vam iskreno zaželim mirno, zdravo in 
predvsem medeno leto 2018.

Leto 2017 nam pri delu s čebelami ni bilo naklonje
no, slaba izzimitev čebel in slaba čebelarska letina sta 
namesto nasmeha privabili solze na lica slovenskih 
čebelarjev.

Se je pa ob koncu leta zgodilo tisto, za kar smo tri 
leta prepričevali ves čebelarski in politični svet. Doča
kali smo razglasitev svetovnega dneva čebel na rojstni 
dan slovenskega čebelarja Antona Janše. Odslej bo ves 
svet 20. maja, ki je bil do sedaj na pobudo Pavla Zde
šarja slovenski čebelarski praznik, praznoval svetovni 
dan čebel, in s tem bo to praznik vseh čebelarjev sveta. 
Preprosto – sanje se uresničujejo! Vsaka tretja žlica hra
ne na svetu je plod opraševanja čebel ter drugih opra
ševalcev in končno bomo vsem opraševalcem, na čelu s 
čebelami, posvetili poseben dan!

Iskreno povedano si niti v sanjah nisem predstavljal, 
kako zahteven postopek je potreben za razglasitev take
ga dneva. Slovenske strokovne službe (tako na Čebelar
ski zvezi Slovenije kot v vseh državnih službah, na čelu 
s službami na Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano RS) so z navdušenjem in sodelovanjem, 
po vzoru čebel, dokazale, da če je ideja prava, če je cilj 
pravi, potem se najde tudi pot do na začetku na videz 
nedosegljivega cilja!

Verjamem, da se vsi strinjamo, da si vsak človek na 
tem planetu zasluži imeti vsak dan hrano, vsak dan jo 
moramo pridelati več in vsak dan je več hrane odvisne 
od opraševalcev, na prvem mestu od medonosnih čebel. 
Govoriti o zmanjšanju svetovne lakote brez zagotavlja
nja pogojev za obstoj čebel in drugih opraševalcev je 
metanje peska v oči! 20. maj bo odslej svetovni praznik 
čebel in čebelarjev. Verjamem pa, da bo z razglasitvijo 
svetovnega dneva čebel svet začel o čebelah razmišlja
ti širše, predvsem v kontekstu pomena zagotavljanja 
pogojev za preživetje čebel in s tem za preživetje člo
veka. 20. maj bo opozorilni dan tudi za ohranjanje na
šega zelenega planeta, za ohranjanje čistega okolja in 
predvsem tudi dan za zmanjševanje svetovne lakote. 
Čebela je pravi kazalnik čistosti okolja, saj prva začu
ti spremembe v njem, zato je možno na čebele gledati 
tudi kot na naravne »okoljevarstvenice«. Čas je, da jim 
prisluhnemo, da jim prisluhnejo predvsem tisti, ki od
ločajo, tisti, ki vodijo svet …

Skratka PONOSEN naj  bo SLOVENSKI čebelar, da 
imamo SVETOVNI DAN ČEBEL!

UVODNIK

Spoštovane čebelarke, spoštovani čebelarji!

Spoštovane čebelarke in čebelarji, sama razglasitev 
svetovnega dneva čebel pa ni končni cilj. Cilj je izbolj
šanje razmer za preživetje čebel in za delo čebelarjev. 
V letu 2018 bomo 20. maja praznovali 1. svetovni dan 
čebel. Pripravlja se sklop tridnevnih prireditev, in si
cer svetovna čebelarska konferenca Globalni izzivi 
v čebelarstvu, svetovna ministrska konferenca o če
belah in opraševalcih, odprtje spominskega obelež
ja kranjski sivki v Višnji Gori in samo praznovanje  
1. svetovnega dneva čebel. Na vse dogodke ste čebelar
ji že sedaj toplo vabljeni, saj gre za enkratne dogodke, 
na katerih naj ne bi manjkal sleherni čebelar!

V letu 2018 želimo priti do razglasitve čebel za 
ogrožene in s tem do možnosti podpor na sleherno če
beljo družino vsakega čebelarja. Želimo, da se zdravi
la za varozo uvrsti na seznam z znižano stopnjo DDV 
(s tem se za večino končnih uporabnikov zdravila 
pocenijo za več kot 12 %), želimo legalizirati apitera
pijo, urediti dopolnilne dejavnosti, zagotoviti povra
čilo dela trošarin čebelarjem prevoznikom, v okviru 
sprememb zakona urediti pašne rede … in kar je zelo 
pomembno, tudi sistematično urediti zadeve na po
dročju zdravstvenega varstva čebel. Novi predstojnik  
VF NVI dr. Matjaž Ocepek, dr. vet. med. je obet za spre
membe in verjamem, da jih bomo kot pozitivne čebe
larji občutili že v sezoni 2018. Prvi konkretni dogovori 
so že doseženi za hitrejšo in učinkovito sanacijo hude 
gnilobe. V javni obravnavi je že pravilnik o zdravljenju 
varoze. Skratka verjamem, da bo s sodelovanjem vseh 
končno narejen konkreten korak naprej na za nas naj
pomembnejšem področju – področju zdravja čebel. V 
tem letu bo, verjamem, začela delovati tudi slovenska 
čebelarska šola s sedežem na ČZS … Skratka z velikim 
optimizmom po ureditvi zgoraj naštetih reči stopamo 
v leto 2018.

Spoštovane čebelarke, spoštovani čebelarji, v letu 
2018 bo marsikaj zanimivega in prelomnega … Naj bo 
pozitivno in v dobrobit razvoja slehernega slovenske
ga čebelarja!

Naj medi!

Boštjan Noč, predsednik ČZS


